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ELS PINEDENCS MOSTREN 
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A les pàgines interiors hi ha un extens 
resum dels actes celebrats

Es van fer un total de 339 donacions 
efectives en una nova jornada festiva

Prop de 4.300 alumnes van començar 
amb normalitat el curs 2016/17

 Punset exposa a Pineda
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Alcalde

La col·laboració d’Eduard Punset amb Pineda de Mar 
va començar el mateix dia que el popular divulgador 
científic va arribar a la població i es va empadronar. 
Aquell dia, quan vaig entrar a l’Ajuntament i vaig tro-

bar-me el Sr. Punset, de seguida vam quedar per passejar 
per Pineda. Ell, encantat de ser entre nosaltres, de fer un 
tomb per la platja a prop de les barques com les d’abans 
(em deia), d’aturar-se a cada pas per saludar petits i grans... 
Durant dos anys vam organitzar els Cursos de Verano de 
la Fundación Eduard Punset amb gran èxit de participació. 
Ha escrit a Pineda algun dels seus llibres recents i ara com-
parteix amb nosaltres la seva col·lecció privada de pintura 
ingènua haitiana ─art naïf─. Agraeixo al Sr. Punset la seva 
generositat amb Pineda de Mar i us recomano visitar l’ex-
posició a la Fundació Tharrats d’art gràfic fins al 8 de gener, 
amb entrada gratuïta.

Tampoc no us podeu perdre la jornada de portes obertes 
que tindrà lloc al mes de novembre de l’exposició amb ta-
llers sobre les matemàtiques al Centre Cívic Poblenou, que 
aquests dies visiten 5.500 alumnes de l’Alt Maresme.

Ja fa un mes que tenim el curs escolar en marxa. Com cada 
any, durant l’estiu hem fet els deures perquè al mes de se-
tembre tot estigués a punt i en total  s’han destinat 97.900 
€ a les obres de manteniment i de millora de les escoles de 
Pineda. L’Ajuntament ha destinat prop de cent mil euros a 
l’atorgament de beques i ajuts en matèria d’educació (lli-
bres, transport, estudis superiors i educació especial, etc.). 
També s’ha aprofitat l’agost per millorar les instal·lacions 
del Complex Esportiu Municipal Can Xaubet, que ha co-
mençat la temporada de tardor-hivern amb millores fetes a 
la zona de la piscina i dels vestidors de la planta superior i 
de grups. Fer esport i salut és una bona opció i cada dia són 
més els abonats.

El passat 30 de setembre vam celebrar la 10a Marató de 
Donació de Sang a Pineda. Vull agrair la generositat de to-
tes les persones que la fan possible i, especialment, de la 
ciutadania que dóna sang. Gràcies, Pineda, per donar vida!

Punset generós 
amb Pineda de Mar
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Pineda fa una inversió de gairebé 100.000 € en obres 
de manteniment i millora als centres educatius

Més de 4.200 alumnes van iniciar amb nor-
malitat el passat dilluns 12 de setembre 
el curs escolar 2016-17 a Pineda de Mar. 
L’Ajuntament va aprofitar les vacances de 

l’estiu per realitzar obres de manteniment i millora a 
les escoles locals, amb una inversió total de 97.900 €. 
D’aquesta quantitat, el consistori pinedenc ha realitzat 
una despesa de 47.500 € mentre que la Generalitat s’ha 
fet càrrec de 50.400 € corresponents a l’escala d’emer-
gència i del porxo de l’Escola Jaume I i del porxo de l’Es-
cola Poblenou.
 
A tots els centres educatius s’ha fet el repàs gene-
ral de manteniment i la renovació dels sorrals dels 
patis d’educació infantil. Aquests treballs han anat a 
càrrec de la Brigada Municipal i de les empreses con-
tractades per l’Ajuntament de Pineda de Mar. 
 
Escola Jaume I: s’ha col·locat el sòcol al menjador i 
als lavabos d’educació infantil, s’ha pintat el men-
jador, s’ha col·locat parquet a les aules i s’ha fet el 

manteniment general de les instal·lacions del centre. 
També s’ha construït l’escala exterior d’emergència i 
el porxo al pati de l’escola.
 
Escola Aloc: s’ha abrillantat el terra de tota l’escola i 
s’ha col·locat una xarxa darrere d’una porteria.
 
Escola Mediterrània: s’ha reparat el terrat per evitar 
filtracions d’aigua, s’ha reparat el paviment de l’en-
trada i s’ha fet un repàs de les finestres.
 
Escola Antoni Doltra: s’han millorat els accessos al 
pavelló C amb una nova rampa adaptada amb bara-
nes per a persones amb mobilitat reduïda. S’ha ins-
tal·lat un nou porter automàtic i s’ha fet el manteni-
ment general de les instal·lacions del centre. 
 
Escola Sant Jordi: s’ha canviat el terra del laboratori, 
el terra de la biblioteca i s’ha reparat el terra del vol-
tant dels pins. També s’ha fet la poda dels arbres de 
l’escola i s’han reparat cinc tendals.
 

A PROP EN PORTADA

Foto Escola Jaume I
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Escola Poblenou: s’ha construït un porxo, una nova 
instal·lació d’aigua, desaigua i llum, s’ha reparat la 
porta del pati i de la barana de l’entrada i s’han ins-
tal·lat endolls a l’aula d’informàtica. S’ha fet el tanca-
ment i delimitació del marge. 
 Escola Montpalau: s’ha instal·lat parquet a les aules 
d’educació infantil. Aquesta millora ha estat subven-
cionada per l’AMPA del centre i portada a terme pels 
treballadors municipals.
 Escola Horitzó: s’ha pavimentat l’entrada principal, 
s’han reparat els esgraons del pati, les cistelles de 
bàsquet i s’ha col·locat la xarxa de protecció de por-
teria.
 
Llar d’infants Bressol de Mar: s’han col·locat tendals al 
pati, s’ha instal·lat un passador a les portes de les aules i 
s’ha col·locat suport per a tauleta tàctil (tablet). 
 
Llar d’infants Marinada: s’ha posat terra al pati de 
nadons, s’ha instal·lat la tanca a la sortida d’emer-
gència i s’ha instal·lat Internet.
 
A PINEDA, HI HA MÉS DE 4.200 ALUMNES 

Les vuit escoles de Pineda de Mar d’educació infantil 
i primària (Sant Jordi, Montpalau, Mediterrània, Po-
blenou, Jaume I, Antoni Doltra, Aloc i Mare de Déu 
del Roser) van obrir puntualment les portes als prop 
de 2.150 alumnes que tindran aquest curs. Uns 70 
alumnes ho faran al Centre d’Educació Especial Ho-
ritzó. 
 

A PROPEN PORTADA

Escola Mediterrània

Els tres instituts (Joan Coromines, Euclides i Pineda 
de Mar) compten amb un total 1.500 alumnes matri-
culats a l’ESO, batxillerats i cicles formatius de grau 
mitjà i superior. Recordem que en aquests moments 

Escola Aloc

Escoles d’Educació infantil i primària
2.150 alumnes

Instituts d’Educació Secundària Obligatòria, 
CFGM i CGFS

1.500 alumnes

Llars d’infants municipals
200 alumnes

Escola d’Adults
180 alumnes

Escola municipal de música
140 alumnes

Pla de Transició al Treball (PTT)
32 alumnes 

LES DADES DEL 
CURS 2016-17 A PINEDA

 alumnes
4.202
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s’estan portant a terme les obres de construcció del 
nou l’edifici de l’Institut Pineda de Mar.
 
Les llars d’infants municipals Marinada i Bressol de 
Mar tenen uns 200 infants matriculats. Un total de 
32 alumnes fan el Pla de Transició al Treball (PTT). 
L’Escola Municipal de Música, amb uns 140 alumnes, 
i l’Escola d’Adults, amb uns 180 alumnes, completen 
l’oferta educativa de Pineda de Mar. 

BEQUES D’ESTUDIS SUPERIORS I D’EDUCACIÓ ESPECIAL 

A més de la inversió en millora en els centres edu-
catius municipals, l’Ajuntament de Pineda de Mar 

Escola Montpalau

Escola Poblenou

Escola Sant Jordi

ha destinat 10.000 € a beques d’estudis superiors i 
d’educació especial per al curs 2016-2017. Els inte-
ressats les van poder demanar del 19 de setembre al 
7 d’octubre. En concret eren ajuts econòmics desti-
nats a la subvenció d’una part de la matrícula del pri-
mer curs de CGFS, d’estudis universitaris i programes 
de diversificació curricular per a la transició a la vida 
adulta en centres d’educació especial.

MÚSICA PER A NADONS

L’Escola Municipal de Música també ha començat el 
curs. I ho ha fet amb diverses novetats. Les més desta-
cades són la nova oferta formativa a les llars d’infants, 
escoles de primària i instituts. L’objectiu és apropar 
l’Escola de Música a l’alumnat dels centres educatius 
pinedencs, facilitar l’accés dels alumnes a la formació 
musical i també la promoció de les classes musicals en 
grup. La nova oferta formativa inclou classes per a na-
dons que es porten a terme a les dues llars d’infants. 

CURSOS D’ANGLÈS A L’ESCOLA D’ADULTS NATURA

I qui també ha iniciat el curs escolar és l’Escola d’Adults 
Natura. Enguany la novetat més destacada és que 
aquest centre ofereix nous nivells de classes d’anglès 
que engloben A2 (A2.1, A2.2), B1 (B1.1, B1.2) i B2 
(B2.1). Des de l’any 1996, l’Escola és un centre d’adults 
autoritzat pel Departament d’Ensenyament de la Ge-
neralitat per impartir secundària i expedir els títol 
corresponents. L’Escola d’Adults Natura és un centre 
públic de titularitat municipal que depèn de l’Ajunta-
ment de Pineda de Mar i està gestionat per Suara Co-
operativa.
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PINEDA I ELS BARRIS A PROP

El Complex Esportiu Municipal Can Xaubet de Pineda 
de Mar ha començat la temporada de tardor-hivern 
amb les millores realitzades a les instal·lacions aquest 
mes d’agost. Les reformes s’han portat a terme a 
la zona de la piscina, dels vestidors de la planta 
superior del centre i als vestidors de grups. Per poder 
fer aquestes obres, el complex va haver de tancar 
parcialment de l’1 al 31 d’agost. Les obres han anat 
a càrrec del personal de manteniment de l’empresa 
Sportise que gestiona el centre i d’empreses 
especialitzades amb un cost total de 134.082 euros.

Les obres de millora del Complex Esportiu Municipal 
Can Xaubet han consistit en la substitució del 
revestiment (liner) a la piscina d’entrenament, 
també s’ha instal·lat un nou sistema de desinfecció 
per ultraviolats i s’ha canviat el sílex dels filtres per 
incorporar un sistema de filtrat més eficaç i innovador 
a partir de vidre reciclat. S’han canviat les surades 
de la piscina d’entrenament i s’han instal·lat nous 
impulsors a la piscina d’ensenyament i recreativa. La 
instal·lació compta ara també amb una nova barana 
d’accés a la piscina d’ensenyament.
 
A la zona de bany s’ha reestructurat el sistema 
d’il·luminació i s’hi ha instal·lat un equip de 
so. Les obres de reforma també han inclòs la 
impermeabilització de la zona de dutxes del vestidor 

d’abonats de la planta superior del centre, el canvi 
dels dosificadors dels hidromassatges, la instal·lació 
de nou mobiliari del bany de vapor i tasques de 
manteniment i pintura dels vestidors.
 
Es preveu que el nombre d’abonats del Complex 
Esportiu Municipal Can Xaubet augmenti un 15% 
durant aquest any fins als 2.800 abonats a finals del 
2016.

El Complex Esportiu Municipal Can Xaubet millora les instal·lacions aquesta nova 
temporada 

El Poblenou acull la 1a Fira Fora Estocs

Els carrers del Poblenou es van convertir en un 
centre comercial a l’aire lliure el cap de setmana del 
17 i 18 de setembre. El motiu va ser la celebració 
de la primera edició de la Fira Fora Estocs, que té 
com a objectiu dinamitzar el comerç local i allargar 
la temporada turística organitzant actes que puguin 
gaudir el conjunt de la ciutadania i els visitants de 
Pineda de Mar.

Comerciants i empresaris del municipi van muntar 
les seves parades al carrer per oferir productes de 
final de temporada i promocionar d’aquesta manera 
els seus establiments amb ofertes atractives per a la 
clientela. La fira també va comptar amb la presència 
d’artesans cervesers, foodtrucks (camió de cuina 
sobre rodes), animació i música en viu per tal que la 
visita tingués atractiu per a totes les edats.

La Fira Fora Estocs va ser organitzada per l’Ajuntament 
de Pineda de Mar amb la col·laboració de Gent de 
Pineda, Pineda Turística i la Diputació de Barcelona.

Foto: Jordi Gras
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Viles Florides reconeix les tasques en les 
millores de l’espai urbà de Pineda

Pineda de Mar ha estat guardonada amb tres Flors 
d’Honor (d’un màxim de quatre) en la gala Viles Florides 
que es va celebrar el passat 16 de setembre a Olot. El 
guardó reconeix el treball dels ajuntaments per dignificar, 
protegir i potenciar els seus espais verds. 

Viles Florides és una iniciativa de la Confederació 
d’Horticultura Ornamental de Catalunya (CHOC) que 
promou la transformació de racons, pobles i ciutats de 
Catalunya a través de la flor i la planta ornamental. Aquest 
moviment vol mostrar i posar en valor la riquesa natural i 
paisatgística del país mitjançant el reconeixement públic 

de tots aquells projectes d’enjardinament, ornamentació 
floral, mobiliari urbà i espais lúdics que, tant en l’àmbit 
públic com privat, esdevinguin un exemple a seguir. 
Actualment hi ha a Catalunya vuitanta-nou municipis 
distingits com a Viles Florides en reconeixement de la 
seva tasca per a la millora de l’espai urbà. 

Una cinquantena d’entitats i partits polítics participen en els actes de la Diada

Foto: Joan Caimel

Pineda de Mar va celebrar la Diada Nacional de Catalunya 
amb la tradicional Ofrena Floral al monument a Rafael 
Casanova. L’acte, organitzat per l’Ajuntament de Pineda, 
va comptar amb la participació de gairebé cinquanta 
entitats, associacions i partits polítics, que al llarg del 
matí van passar davant del monument situat al passeig 
Marítim de la població per retre homenatge. L’ofrena 
va acabar amb el Cant dels Segadors. Els Castellers de 
l’Alt Maresme també van participar en l’acte i van fer un 
pilar davant del monument. Per cloure l’acte, hi va haver 
una audició de sardanes a càrrec de la Cobla Principal 
de Granollers a la plaça del Mar.

Pineda de Mar, com la resta del país, ha viscut un dels 
estius amb més bonança dels darrers anys. Això ha 
estat sinònim d’una bona ocupació hotelera i de pocs 

Estiu calorós i amb una bona ocupació hotelera

incidents entre els usuaris de la platja. Cal recordar 
que el consistori pinedenc aquest any va posar en 
marxa el BabyCenter a la platja dels Pescadors i servei 
de wifi gratuït per als banyistes.

Alta ocupació hotelera
Els atractius de destinació de turisme familiar que 
ofereix Pineda de Mar als visitants s’han vist beneficiats 
pel bon temps que ha fet els mesos d’estiu. Segons el 
president del Gremi d’Hostaleria de la comarca, Jordi 
Noguera, l’ocupació ha estat aproximadament del 95 % 
en el mes d’agost, una xifra que suposa un increment 
de cinc punts respecte de l’assolida en el mateix mes 
de l’any passat. A més també ha dit que «ha estat un 
bon estiu». Durant el mes de juny l’ocupació a l’Alt 
Maresme va fregar el 85 %, mentre que el juliol va ser 
del 88,4 %.

Cal destacar que l’Alt Maresme ha recuperat bona 
part del turisme francès i alemany, sobretot, turisme 
familiar. 
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Les matemàtiques es toquen, es veuen i es viuen. 
Aquest és el títol de l’exposició itinerant que el Museu 
de Matemàtiques de Catalunya (MMACA) ha instal·lat 
a Pineda de Mar del 5 d’octubre al 2 de desembre i on 
es preveu que la visitin més de 5.500 alumnes de les 
escoles de primària i dels instituts de secundària de 
l’Alt Maresme.

L’exposició, ubicada al Centre Cívic Poblenou (passeig 
Diputació, 8), està destinada als alumnes de 5è i 6è 
de primària i als alumnes de 1r i 2n de secundària. Un 
total de 101 grups de primària i 92 grups de secundària 
de 51 centres educatius la visitaran.

 La inauguració es va fer el passat 5 d’octubre a les 
17.30 h a les instal·lacions de l’Institut Euclides, i va 
anar a càrrec de Xavier Amor, alcalde de Pineda de Mar, 
i de Carmina Pinya, directora dels Serveis Territorials 
d’Ensenyament al Maresme-Vallès Oriental. Durant 
la inauguració el professor Anton Aubanell va fer 

la conferència Geometria amb bombolles de sabó. 
Posteriorment es va fer una visita guiada a l’exposició 
instal·lada al Centre Cívic Poblenou.

La ciutadania podrà visitar l’exposició durant el mes de 
novembre. 

Pineda de Mar acull l’exposició itinerant del Museu de les Matemàtiques

L’equip de salvament que ha fet el servei de 
socorrisme aquest estiu a la platja de Pineda ha fet 
un total de 1.378 accions preventives i d’atenció 
als banyistes. Cal celebrar que no s’ha produït cap 
accident greu ni cap incident remarcable, segons han 
explicat des de l’empresa Marsave, que han estat els 
encarregats de portar a terme el servei de socorrisme 
als quatre trams de platja de Pineda, contractats per 
l’Ajuntament.

En total s’han hagut de fer 523 cures, de les quals 
220 han estat per picades de medusa poc greus, 
160 per talls o ferides diverses i 143 per esquinços o 

altres petits accidents. El coordinador de l’empresa 
Marsave a Pineda, Adrià Costa, ha explicat en 
declaracions a Ràdio Pineda que en general ha estat 
un estiu molt tranquil. Costa ha donat importància a 
la prevenció, ja que sovint evita moltes situacions de 
risc, com ara banyar-se dins dels canals d’entrada de 
les embarcacions.

El d’aquest any ha estat un estiu amb molt bon temps, 
com ho demostra que un 83 % dels dies s’ha hissat la 
bandera verda i un 27 %, la bandera groga. No s’ha 
hissat cap dia la vermella de prohibició del bany.

El servei de vigilància de les platges de Pineda va 
finalitzar la temporada el passat diumenge 17 de 
setembre. 

Estiu tranquil sense incidents greus a la platja
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L’Ajuntament fa instal·lar reixes per evitar 
l’entrada a l’hotel Tres Banderes

L’Ajuntament de Pineda de Mar ha volgut posar 
solució a les queixes veïnals per la inseguretat a l’antic 
hotel Tres Banderes. Per això ha fet col·locar reixes a 
les portes i finestres de l’edifici per tal d’impedir-hi 
l’accés. El consistori pinedenc ha actuat de manera 
subsidiària i s’ha fet càrrec inicialment de la despesa, 
que puja a uns 5.400 euros més IVA, que es reclamarà 
a la propietat de l’immoble.

L’hotel Tres Banderes és un edifici abandonat i amb 
males condicions del barri del Poblenou. En diverses 
ocasions s’han tapiat els accessos, però això no ha 
estat suficient perquè en moments puntuals hi hagi 
hagut ocupes o s’hi hagin detectat incendis provocats. 
El consistori pinedenc, amb voluntat de posar fi a 
aquest escenari, ha obert un diàleg amb la propietat 
per definir i consensuar quin ha de ser el futur de 
l’immoble.

La Policia Local de Pineda de Mar va celebrar la seva 
diada patronal amb l’entrega de diferents guardons en 
reconeixement d’actuacions meritòries del servei policial  
L’inspector en cap de la Policia Local de Pineda, 
Carles Santacreu, va destacar que en l’acte també 
es reconeixen accions compromeses de persones 
particulars que han fet algun servei o ajut destacat.

En l’acte es va concedir la Creu al Mèrit Policial a Xavier 
Creus, sotscap de la Regió Policial Metropolitana Nord; 
al sergent en cap de la Guàrdia Civil de Calella, Ángel 
Manuel Rubianes; a l’intendent major en cap de la 
Policia Local de Mataró, Mateo Sánchez Reyes, i al 
sergent en cap de la Policia Local de Sant Pol, Josep Maria 
Barba, qui va servir molts anys al cos policial de Pineda. 

El guardó a l’Agent Meritori de l’any de la Policia Local 
de Pineda va ser per a Josep Jordán, i la felicitació 
individual per a l’agent José Manuel Aranda. També 
van rebre una felicitació pública el tècnic de Salut de 
l’Ajuntament de Pineda, Xavier Julià, i els agents Vicente 
Iguacel i Iván Oriol per la seva ràpida intervenció quan 
un company de l’Ajuntament va patir una aturada 
cardiorespiratòria, i l’agent Francisco Javier Rumbado. 

En l’acte es va fer el lliurament d’una medalla pels 
trenta-cinc anys de servei als agents Carlos Rubio 
i Manuel Montero. Una medalla pels trenta anys de 
servei a l’inspector en cap Carles Santacreu, al sergent 
Alfonso García, al caporal Alfredo Rodríguez i una 
medalla pels vint anys de servei al caporal Jordi Arges.

La Policia Local de Pineda celebra la seva Diada amb guardons i reconeixements

Foto: Toni López
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Els pinedencs tornen a mostrar la seva 
solidaritat en la X Marató de Donació de Sang

Pineda de Mar es va tornar a mobilitzar com en les 
grans ocasions el passat divendres 30 de setembre 
per participar en la desena edició de la Marató de 
Donacions de Sang, organitzada pel Banc de Sang 

i Teixits, l’Associació de Donants de Sang del Maresme i 
l’Ajuntament de Pineda de Mar amb la col·laboració d’asso-
ciacions i entitats de la població. Un total de 384 persones 
van acudir a la cita amb la voluntat de donar sang de les 
quals 339 van ser efectives i 45 van ser oferiments de perso-
nes que en aquell moment no van poder donar sang. De les 
339 donacions, cal destacar que 69 persones van ser nous 
donants, una xifra positiva segons les dades fetes públiques 
pel Banc de Sang i Teixits.

La Marató de Donació de Sang es va celebrar al llarg de dot-
ze hores a Pineda centre i els donants van poder fer-ho al 
Casal d’Avis les Mèlies entre les 10 del matí fins a les 10 de 
la nit. Com a novetat d’aquesta desena edició destaca que 

també hi va haver un lloc fix al barri del Poblenou: el Centre 
Cívic Poblenou, on els donants van poder acudir de 10 a 14 
h i de 16 a 20 h.

Com ja és habitual, les entitats, les associacions i l’Àrea Bà-
sica de Salut de Pineda van fer activitats durant la jornada 
de la Marató per tal d’animar la gent a participar en la jor-
nada solidària. També alumnes de primària de diverses es-
coles municipals van visitar els dos llocs de donació de sang. 
Aquesta és una aposta de futur que fa el Banc de Sang i 
Teixits per tal de conscienciar els més joves que donar sang 
és un acte de generositat i necessari en la nostra societat. 

Segons explica el Banc de Sang i Teixits, cada dia són neces-
sàries mil donacions de sang a Catalunya per poder assistir 
totes les persones que ho necessiten.  Des de l’any 2007 
Pineda de Mar és una de les seixanta poblacions catalanes 
que acull la Marató de Donació de Sang amb el repte d’as-
solir el major nombre de donacions.
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Quina valoració fa dels deu anys de maratons de do-
nació de sang a Pineda?
Positiva. I esperem poder celebrar-ne molts més. Però 
ara el que hem de fer és valorar la tasca d’aquests dar-
rers anys i mirar de millorar de cara a les properes edi-
cions.

Quines novetats hi ha hagut aquest any?
La més gran ha estat al Poblenou. Vam començar a te-
nir presència al barri amb unitats mòbils. Primer amb 
un camió; la gran afluència de gent va fer que n’afe-
gíssim un altre. Després vam decidir ampliar l’horari i 
estar-nos-hi tot el dia i, finalment en aquesta desena 
edició, hem cregut oportú tenir una seu fixa i el Centre 
Cívic ens ha obert les portes. Però tampoc no podem 
oblidar la important implicació de les entitats del po-
ble, la participació de les escoles municipals, el Centre 
d’Atenció Primària i, com no podia ser d’una altra ma-
nera, l’incondicional suport que tenim de l’Ajuntament 
de Pineda.

Els dies previs a la Marató vau organitzar un acte de 
reconeixement a les entitats locals que us donen su-
port.
Vam creure oportú fer aquest acte per a la vuitantena 
llarga d’entitats del poble que aquest dia estan al nos-
tre costat organitzant tot tipus d’activitats i animant la 
gent a fer donació de sang. M’agradaria destacar l’im-
portant teixit associatiu que té Pineda i la seva impli-
cació amb el municipi. La majoria d’aquestes entitats 
ens han donat suport des del primer any i segueixen 
venint i organitzant activitats per ajudar-nos. Gràci-
es a les entitats i les associacions podem organitzar 
aquests actes. 

La feina que feu amb les escoles, és una aposta de 
futur?
Sí. Per nosaltres estar al costat de les escoles és im-
portant. Fa deu anys vam iniciar un programa educatiu 

GALA CORTEL, 
responsable de promoció 
del Banc de Sang i Teixits

amb diferents centres escolars catalans i ara n’estem 
recollint els fruits. Gairebé cinquanta mil alumnes de 
Catalunya han participat en aquest programa i estem 
segurs que els ha ajudat a conscienciar-se per fer do-
nacions quan tinguin l’edat per poder fer-ho. 
A Pineda portem set escoles que treballen amb dife-
rents accions educatives que van molt dirigides a les 
donacions de sang. Per nosaltres aquesta implicació i 
conscienciació dels nens i les nenes des de ben petits 
és molt important. Un dels factors que fa que una per-
sona es converteixi en donant és que ho hagin vist a 
casa o que tinguin la informació que els donem des del 
programa.

Què té d’especial Pineda?
El Banc de Sang i Teixits va iniciar les maratons de do-
nacions de sang l’any 2002, amb deu a l’any a tot Cata-
lunya. Avui ja gairebé en celebrem seixanta l’any. Per 
nosaltres és molt important perquè amb aquest ampli 
horari per poder fer donacions donem opció a gairebé 
tota la població a poder venir. Intentem aconseguir el 
màxim de donacions i ajudem les persones que encara 
no han estat mai donants a fer el pas per fer-ho. De 
Pineda destacaria la solidaritat dels seus habitants. El 
suport que tenim de les entitats des del primer dia i la 
incondicional implicació de l’Ajuntament.

El lema d’aquest any «la sort de donar sang» té un 
doble significat, per a qui pot donar-ne i per a qui en 
rep
Així és. El donant té la sort d’estar bé de salut i poder 
fer aquest acte solidari de donar sang. Mentre que el 
qui en rep té la sort de beneficiar-se d’aquest acte ge-
nerós que el pot ajudar a recuperar-se de la malaltia. 
Darrere de cada donació podem arribar a salvar fins a 
tres vides. La sang no la podem fabricar artificialment, 
així que és necessari que cada dia tinguem mil dona-
cions per poder atendre tots els malalts que hi ha als 
hospitals

Entrevista 
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La Biblioteca Serra i Moret de Pineda de Mar va celebrar 
el passat 28 de setembre el 15è aniversari del Club de 
Lectura. I ho va fer amb un acte que va conduir l’escrip-
tor i filòleg Toni Sala i que també va comptar amb la 
presència de l’editora Maria Bohigas, d’El Club dels No-
vel·listes, i de l’escriptor i periodista Albert Lladó. Una 
trentena de persones van poder gaudir de les reflexions 
sobre el panorama actual del món del llibre des de la 
vessant de l’editor, de l’escriptor i del periodista. 
 
El club de lectura és una activitat que pretén, com diu 
el seu nom, fomentar la lectura, i que permet que lec-
tors i lectores es trobin a la biblioteca per comentar, 
analitzar i gaudir en grup d’un llibre prèviament acor-
dat i llegit a casa. La Biblioteca posa a disposició dels 
participants el llibre escollit. En el club es debat sobre 
el que s’ha llegit: estil literari, acció, personatges, sen-
sacions, fins hi tot experiències personals que s’hagin 
vist reflectides en el llibre. La lectura es fa més enriqui-
dora en compartir-la amb els companyes i companyes 
del grup.

 
Al llarg d’aquests quinze anys s’han llegit cent tren-
ta-tres llibres i s’ha tingut el privilegi de comptar amb 
l’escriptor Toni Sala, que ha fet de guia a través de les 
millors literatures del món de tot el temps.

El cònsol mexicà visita Pineda de Mar 
durant la Festa Major

Es posa en marxa el Grup de 
Suport Emocional i Ajuda Mútua 
per a persones cuidadores no 
professionals 

L’Ajuntament de Pineda de Mar ha posat en mar-
xa el Grup de Suport Emocional i Ajuda Mútua 
(GSAM). Es tracta d’un recurs de suport psico-
lògic destinat a persones cuidadores no profes-
sionals. Aquest servei es va posar en marxa el 
passat 21 de setembre i consta de deu sessions 
gratuïtes, d’una hora i mitja de durada, durant 
les quals es disposa de l’ajut d’un psicòleg. Les 
trobades s’allargaran fins a finals de novembre.

El GSAM vol ser un espai de relació, de suport 
psicològic i d’intercanvi d’experiències i ajuda 
mútua entre persones cuidadores no professio-
nals. Els objectius del grup són evitar la sobre-
càrrega emocional i física de la cura, conèixer 
altres persones cuidadores, evitar la soledat i 
disminuir l’estrès. 

El GSAM està organitzat per l’Ajuntament de 
Pineda de Mar i la Diputació de Barcelona i 
compta amb la col·laboració de la Fundació Hos-
pital Sant Jaume i Santa Magdalena.

El cònsol de Mèxic a Barcelona, Fidel Herrera Beltran, va 
ser de visita oficial a Pineda de Mar durant la Festa Ma-
jor del municipi. En concret va ser a Pineda el dimarts 
30 d’agost a la tarda. A més de visitar la casa de la vila i 
el centre del poble, Herrera va aprofitar la seva estada 
a Pineda per presenciar el concert de la cantant Maria 
Muñoz, que va fer el concert Tribut a Mèxic, acompa-
nyada pel Mariachi Internacional Barcelona i el ballet 
Amor Eterno. 

La Biblioteca de Pineda de Mar celebra el 15è aniversari del Club de Lectura
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Pineda va acollir aquest estiu la VII Trobada de Barques 
de Vela Llatina amb la participació de quinze embarca-
cions històriques. El moment més emotiu de la trobada 
va ser el bateig de La Rosita, un llaüt que s’ha aparellat 
amb vela llatina, i que s’ha restaurat durant tres anys. El 
seu patró, Pep Basart, va destacar que la restauració ha 
estat gràcies a la col·laboració dels membres de l’entitat 
El Mamelló, de Pineda, que hi ha posat tota la seva ex-
periència i feina per dur a terme aquesta peça artística 
i única, feta completament a mà. L’acte va acabar amb 
la sortida a mar de La Rosita, que duu aquest nom en 
record de l’àvia del patró de la barca.
 
A la trobada hi van participar embarcacions de Sant Pol, 
Vilassar de Mar, Sitges, Badalona i Arenys de Mar, entre 
altres poblacions. Al vespre hi va haver cantada d’hava-
neres i rom cremat, organitzat per la Confraria de Pes-
cadors.

Es bateja el llaüt «La Rosita» durant la VII 
Trobada de Barques de Vela Llatina

El Projecte Chhanga per reconstruir 
una escolar al Nepal ja està en marxa

El Projecte Chhanga per 
a la reconstrucció d’una 
escola per a infants al Ne-
pal ja s’ha posat en mar-
xa. El projecte, liderat per 
la pinedenca Lluna Martí 
i el santpolenc Martí Là-
zaro, juntament amb el 
nepalí Sange Sherpa, ha començat amb els treballs de 
refer el centre malmès per un terratrèmol ara fa dos 
anys. El centre té un únic habitacle amb tres aules di-
ferents i una porxada a l’entrada. Una part del material 
per omplir les aules, com jocs didàctics i material fun-
gible divers va ser recollit a Pineda i l’Alt Maresme i es 
preveu que arribi en els proper dies. 

Chhanga és una petita població del Nepal que va 
patir les conseqüències del terratrèmol d’ara fa dos 
anys i el projecte consta de la construcció de l’escola 
per a nens i nenes i de la canalització d’aigua pota-
ble. El Projecte Chhanga va rebre una Beca Gaes per 
valor de 2.250 € i en total ha aconseguit recaptar un 
total de 7.000 €, que es destinaran íntegrament a la 
construcció de l’escola.

Durant aquest temps Martí i Làzaro també intentaran 
assolir el cim del Labuche, de 6.120 m d’altitud a la ser-
ralada de l’Himàlaia. Ho faran acompanyats de xerpes 
nepalís. Tots dos van marxar cap al Nepal el passat 30 
d’agost i el projecte s’acaba el 12 d’octubre.

L’Ironman Barcelona, que es va disputar el passat diu-
menge 2 d’octubre, va tornar a batre rècords. Aquesta 
tercera edició va tancar les inscripcions amb 2.700 tri-
atletes arribats de 72 països diferents. El suec Patrick 
Nilsson va ser-ne el guanyador i fa establir un nou rè-
cord de la prova després de completar-la amb un temps 
de 7 hores, 55 minuts i 28 segons. El rus Ivan Tutukin va 
acabar segon (8h05’22’’) i el podi el va completar el ca-
talà Miquel Blanchart (8h07’16’’).

La cursa femenina va guanyar-la l’alemanya Astrid 
Stienen (8h54’27’’), seguida de l’austríaca Elisa-
beth Gruber (9h05’52’’) i de la sud-africana Annah 
Watkinson (9h12’13’’).

Recordem que l’Ironman és una prova esportiva en 
què els participants han de nedar 3,8 km, després 

Un total de 2.700 triatletes van participar a l’Ironman Barcelona

han de completar-ne 120 en bicicleta i acaben cor-
rent una marató. Precisament la marató passava 
pel passeig Marítim de Pineda de Mar. 

Foto: Joan Caimel
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El passat diumenge 2 d’octubre, Pineda de Mar es va 
tenyir de blaugrana per acollir la 23a trobada de Pe-
nyes Blaugrana del Maresme. L’acte, organitzat per 
la Penya Blaugrana de Pineda, va servir per celebrar 
els quaranta anys de la penya pinedenca. La trobada 
va començar amb un vermut a la plaça de la Pubi-
lla. Seguidament es va fer una cercavila pels carrers 
principals de la població i va acabar a l’Ajuntament. 
Allà el consistori pinedenc i el FC Barcelona van lliu-
rar els regals oficials als membres de la Penya amb 
motiu de l’aniversari de fundació. Seguidament, els 
cent quaranta-vuit participants van celebrar un dinar 
de germanor a l’hotel Promenade.

La Penya Barcelonista de Pineda organitza 
la 23a trobada de penyes del Maresme

Cal destacar que, a més de les penyes blaugrana de 
la comarca,  van assistir a l’acte la del Papiol, la de 
Sant Andreu de la Barca i la Penya Gol 3.000 de San-
ta Coloma. És previst que abans de finalitzar l’any la 
Penya Blaugrana de Pineda de Mar organitzarà una 
xerrada amb exfutbolistes del Barça per cloure els 
actes de celebració dels quaranta anys.

Si fins ara els plens de l’Ajuntament de Pineda de Mar es 
podien sentir en directe per Ràdio Pineda, d’aquí a pocs 
dies també es podran veure per Internet. El consistori 
pinedenc ha instal·lat unes càmeres a la sala de plens 
per tal que els interessats puguin seguir a través de la 
plataforma YouTube les sessions plenàries que es cele-
bren mensualment.

Aprofitant l’entrada en vigor de la normativa que facilita 
l’accés electrònic i la transparència, l’actual equip de go-
vern ha apostat per implantar un sistema de vídeo-acta 
digital, que hi dóna legalitat sense la necessitat d’haver 
de transcriure literalment tot el ple com fins ara es feia.

El sistema implantat permet de manera automàtica que 
durant els plens el sistema enregistri el vídeo i l’àudio 
de la persona que estigui intervenint en aquell moment.  
Tota la gravació, posteriorment, és signada electrònica-
ment pel secretari i l’alcalde del consistori i serà d’accés 

públic al portal web de l’Ajuntament www.pinedade-
mar.org i al canal YouTube del consistori pinedenc.

Amb la posada en marxa d’aquest sistema de vídeo-acta 
digital s’ha aprofitat també l’ocasió per fer una neteja 
de cara a l’actual sala de plens: s’ha pintat, s’ha canviat 
tota la il·luminació per equips de baix consum led, s’han 
instal·lat tres videocàmeres automatitzades, s’han ins-
tal·lat dues pantalles de projecció, un projector amb 
pantalla i s’ha canviat el sistema d’àudio per tal de tenir 
una sala de plens adequada al segle XXI.

El fotògraf pinedenc Òscar Penelo ha estat el tercer classifi-
cat de la II edició del Concurs Street Photography per trobar 
el millor fotògraf de carrer d’Espanya, organitzat per Natio-
nale-Nederlanden i Olympus. El seu treball ha estat escollit 
entre disset mil fotografies per un jurat format per tres fo-
tògrafs professionals que treballen per a les principals mar-
ques mundials.
 
Podeu consultar les fotografies d’Òscar Penelo al compte d’Ins-
tagram @oscar_penelo i al web www.oscarpenelo.com.

El pinedenc Òscar Penelo tercer classificat 
del concurs fotogràfic Street Photography

Foto: Joan Caimel

Els plens de l’Ajuntament de Pineda de Mar 
es podran seguir en directe per YouTube
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Més de 400 cantaires de vuit països diferents 
van prendre part del VII Festival Internacional 
de Grups Corals i Folklòrics que es va celebrar a 
Pineda de Mar del 24 de setembre a l’1 d’octubre. 
En total van participar-hi tretze grups provinents 
d’Itàlia, França, Bèlgica, Suïssa, Portugal, l’Índia, 
Israel i Holanda. El  festival, que ha arribat a la 
setena edició, té com a objectiu allargar la tem-
porada turística i dinamitzar l’activitat cultural i 
comercial del municipi.
 

Les actuacions musicals i de dansa es van fer al pati 
de Can Comas les tardes del diumenge 25, dilluns 26, 
dimecres 28 i divendres 30 de setembre. Dijous 29 hi 
va haver un concert amb un repertori sacre a l’església 
de Santa Maria de Pineda.  Divendres a la tarda es va 
celebrar una desfilada dels grups corals i folklòrics pels 
carrers de Pineda. El VII Festival Internacional de Grups 
Corals i Folklòrics està organitzat per Ruga Travel Groups 
amb la col·laboració de l’Ajuntament de Pineda de Mar 
i Pineda Turística.

Nou programa formatiu per a empreses i emprenedors al Centre Innova

Pineda acull el VII Festival Internacional de Grups Corals i Folklòrics

El Centre Innova de l’Ajuntament de Pineda de Mar 
segueix ampliant el seu programa formatiu per a em-
preses i emprenedors. I per a aquests mesos d’octubre 
i novembre ha programat un total de deu sessions de 
formació gratuïta. Els programes són:

Models de planificació de l’empresa: el pla d’empresa, 
a càrrec de Joaquim Burjons, 4 d’octubre, de 16 a 19 h.
Desenvolupa el teu talent emprenedor amb Legoserious 
play, a càrrec de Sílvia Marteles i Frederic de Gràcia Mir, 
6 d’octubre, de 9 a 14 h.
•  El pla de màrqueting de la meva empresa, a càrrec de 

Maribel Lapaz, 11 i 13 d’octubre, de 16 a 19 h.
•  Marca personal, a càrrec de Sílvia R. Herráez, 25 i 27 

d’octubre, de 16 a 19 h.
•  Planificació economicofinancera de la teva empresa, 

a càrrec d’Emma Freijo, 8 i 10 de novembre, de 16 a 
19 h.

•  Emprendre i vendre, a càrrec d’Andreu Pérez, 22 i 24 
de novembre, de 15 a 19 h.

Les persones interessades han de formalitzar la ins-

cripció gratuïta per correu electrònic a l’adreça: inno-
va@pinedademar.org o per telèfon trucant al 93 767 
15 60. Totes les sessions formatives es faran al Centre 
Innova, carrer Torres Quevedo, 16, de Pineda de Mar. 

El Programa Formatiu conjunt per a empreses i emprene-
dors del Centre Innova forma part del programa d’accions 
conjuntes que porten a terme, durant el segon semestre 
d’aquest any, els centres locals de serveis a les empre-
ses (CLSE) dels ajuntaments de Pineda, Calella i Canet de 
Mar, amb la col·laboració de la Diputació de Barcelona.
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Eduard Punset exposa a Pineda de Mar la seva col·lecció de 

Pintura ingènua haitiana ─art naïf─

La Fundació Tharrats d’Art Gràfic acull l’exposició 
Pintura ingènua haitiana ─art naïf─ del popular di-
vulgador científic Eduard Punset. Aquesta serà la 
primera vegada que Punset mostra la seva col·lec-
ció privada de pintura ingènua haitiana i ho fa a 
Pineda de Mar, municipi on resideix. En total s’hi 
poden veure vint-i-dues obres d’alguns dels millors 
pintors haitians del segle XX. 

Eduard Punset va adquirir 
aquesta col·lecció durant el seu 
pas pel Fons Monetari Interna-
cional, l’any 1969, quan va ser 
destinat a Port-au-Prince, la ca-
pital d’Haití. 

L’art naïf, que en francès vol dir 
ingenu, és un corrent artístic que 
es caracteritza per la ingenuïtat 
i l’espontaneïtat. Els colors vius i 
les formes oníriques d’aquestes 
obres difícilment es poden tro-
bar en cap altre museu.

L’exposició Pintura ingènua haitiana ─art naïf─ es 
podrà visitar del 6 d’octubre al 8 de gener, amb 
entrada gratuïta, a la seu de la Fundació Tharrats 
d’Art Gràfic (Can Comas, plaça de Catalunya, 3). 
L’horari de visita és de dijous i divendres, de 18 a 
20.30 h; dissabte, de 10 a 14 h i de 18 a 20 h, i diu-
menge, de 10 a 14 h (els dies 25 i 26 de desembre 
i 1 i 6 de gener l’exposició romandrà tancada). 

Punset: “La pintura haitiana és el més proper que hi ha 
a la pintura immaterial”
Vostè va adquirir aquesta col·lecció d’art quan el 
Fons Monetari Internacional el va destinar a Hai-
tí. Com recorda aquell moment?
He conservat una fotografia on estic escrivint a 
màquina i fumant. És una foto molt especial per-
què per a mi representa tot el que m’ha significat 
la pintura haitiana. El president va plegar un any 
després de la meva arribada i recordo que deia: «jo 
sóc immaterial», i s’ho creia! Jo havia pensat molt 
en aquesta frase i penso que la pintura haitiana és 
el més proper que hi ha a la pintura immaterial.

Què li inspira aquest art naïf? 
Posa de manifest una cosa: allò petit, en el fons, al llarg 
del temps, té una gran importància. I això és una cosa 
que als historiadors ens ha costat molt d’aprendre.

Per què ha escollit Pineda per fer aquesta expo-
sició?
Sobretot per l’alcalde. És veritat que l’exposició 
s’hauria pogut fer a qualsevol lloc, però jo he de-
cidit que només es faci a Pineda perquè l’alcalde 
és una de les persones que ha sabut intuir, ha sa-
but veure, que allò que ara sembla poc important 
d’aquí uns anys ho serà molt.

Vostè també aprecia la població on ha fixat la 
seva residència des de fa uns anys...
Sí, Pineda és un municipi que m’ha agradat. M’ha 
recordat les barques que hi havia a Salou quan jo 
era petit. Va ser quan vaig veure les barques de la 
Confraria de Pescadors quan em vaig enamorar del 
poble i vaig decidir venir-hi a viure.
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Arts d’Estiu triomfa un any més a Pineda 
de Mar amb més d’11.000 assistents

Un any més el festival Arts d’Estiu Costa Barcelona 
ha triomfat a les nits estiuenques de Pineda de Mar. 
Les xifres així ho demostren: més d’onze mil assis-
tents, vuit concerts dels artistes nacionals més re-
putats del moment, tres nits amb totes les entrades 
exhaurides i una programació de luxe per a la sisena 
edició del festival que es va celebrar del 15 de juliol 
al 26 d’agost.

El triomfador indiscutible va ser Antonio Orozco, amb 
rècord històric d’assistents, que va demostrar que ni 
la lesió que tenia podia frenar la seva característi-
ca energia dalt de l’escenari. L’artista va presentar el 
seu nou treball, Destino, i va repassar els seus èxits 
de sempre. L’avantguardista i versàtil Miguel Bosé va 
fer una parada del seu Amo Tour a Pineda de Mar en 
un xou innovador i de gran format, i amb un espec-
tacular desplegament visual. La cantaora gaditana 
Niña Pastori va presentar el seu nou treball, Ámame 
como soy, una barreja de ritmes llatins i flamenc que 
va connectar amb un públic entregat, que es va aixe-
car de les cadires quan l’artista va fer sortir les seves 
dues filles petites a l’escenari per cantar un tema.

El festival de referència de la costa del Maresme 
també va comptar amb l’esperat directe de la banda 
Manel, que va presentar el seu aclamat quart àlbum, 
Jo competeixo, i el retorn als escenaris de Sopa de 
Cabra, que només va fer deu directes a l’estiu i va tri-
ar el festival de Pineda per presentar Cercles catorze 
anys després del seu últim concert. La banda va ser 
l’encarregada de donar el tret de sortida a la sisena 
edició del festival i ho va fer amb clàssics de sempre, 
en què el públic no es va poder estar de cantar. Una 
bona declaració de principis.

La soprano Ainhoa Arteta va vestir de gala la platea 
del Sant Jordi amb un recital líric acompanyada del 
prestigiós pianista italià Merco Evangelisti i amb un 
repertori de cançons sud-americanes, temes espa-
nyols i sarsuela. El monologuista Luis Piedrahita va 
ser l’encarregat de posar el toc d’humor a l’Arts d’Es-
tiu amb la seva particular visió de la quotidianitat i el 
Mag Lari va deixar petits i grans bocabadats amb els 
seus espectaculars trucs de màgia.

La sisena edició del festival Arts d’Estiu Costa Barce-
lona ha incorporat millores tècniques per assegurar 
una major comoditat i visibilitat als espectador i un 
nou espai gastronòmic. Després de l’èxit d’aquest 
2016, l’organització ja treballa en una nova edició.

Foto: Nico Ruiz

Foto: Oscar Penelo

Foto: Judith Caleya

Foto: Oscar Penelo
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La Colla de Geganters i Grallers de Pineda de Mar han 
celebrat els seus trenta anys d’història. Ho van fer du-
rant la trobada de gegants de la Festa Major d’enguany 
amb l’estrena d’una nova figura. La Dauna acompanyarà 
en Guerau I, l’Ermessenda i els dos gegantons, en Pinet 
i la Raquel, a les cercaviles de la colla pinedenca. Pep 
Basart (Pineda de Mar, 1972) és el cap de colla des de 
fa dos anys. Destaca l’heterogeneïtat del grup i la màgia 
que els gegants tenen entre els més petits de la família. 

Enguany la Colla de Geganters i Grallers de Pineda de 
Mar celebreu els trenta anys d’història de l’entitat. Com 
ho viviu?

Amb moltes ganes de celebrar-los, ja que som conscients 
de què representen els gegants de Pineda. I és que pen-
sem que els gegants representen molt per al municipi, 
però també quan sortim fora, ja que ens sentim respon-
sables de la imatge de Pineda.

Sou una colla activa pel que fa a sortides?

Sí, considerem que sí. Fem entre quinze i vint sortides 
anuals. Podríem dir que al llarg dels trenta anys hem fet 
cap a sis-centes sortides. Busquem sempre fer sortides 
de les que s’anomenen «torna-visita», és a dir, anar a 
poblacions que després la colla vindrà a Pineda. Mirem 
que siguin a poblacions que tenen uns gegants bonics, 
que tinguin una colla de grallers que ho facin molt bé, o 
poblacions amb les quals ens interessa fer un intercanvi 
cultural, com podrien ser municipis de la Catalunya Nord. 
I després també mirem de fer un parell de sortides origi-
nals a l’any.

Quina és la sortida que heu fet més lluny?

Si no vaig errat, la que vam fer a Holanda. També hem es-
tat a París, el País Basc, Andorra, Andalusia... bàsicament 
a destinacions amb tradició gegantera.

Volem acostar el món geganter 
a les escoles de Pineda

Foto: Toni López
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A Holanda o Andalusia n’hi ha?

A Holanda, sí. A la zona flamenca d’Holanda n’hi ha, tot i 
que amb un simbolisme i un objectiu totalment diferent al 
nostre. Ells tenen un component una mica més mitològic 
que no pas festiu. A Andalusia, per exemple, hi vam anar 
perquè ens van convidar en un intercanvi cultural. 

I de les sortides que recordis més originals o que guardis un 
bon record?

Hem tingut moltes sortides divertides. Però imagino que 
quan ets més jove, més destraler, les recordes amb més in-
tensitat. Per exemple, penso que les d’Andorra sempre han 
estat molt bé. Nosaltres tenim el lema de «Avui hi haurà 
merder, Pineda és al carrer», això demostra que la colla al 
llarg dels anys s’ha implicat molt en les sortides que ha fet i 
que s’ha convertit en un referent. 

Quina és la més grossa que heu fet?

Possiblement participar en una cursa de gegantes. On, per 
cert, la geganta de Pineda va ser la més ràpida de tot Cata-
lunya. La cursa es va fer d’una manera molt acurada, però 
és evident que hi havia riscos. Però els vam assumir i l’Er-
messenda va ser la guanyadora.

Com definiries la colla?

Som una colla activa, dinàmica i amb un ventall d’edat am-
plíssim... som, doncs, molt heterogenis. Hem aconseguit, 
cosa que no és fàcil, que hi participin famílies senceres, i 
això ens va molt bé, ja que ens facilita portadors dels dos 
gegants grans, portadors dels dos petits i ens aporta també 
un gran gruix de músics. 

Els músics a vegades passen desapercebuts, però tenen un 
paper important...

Per nosaltres, molt. Intentem cuidar molt el grup de músi-
ca, ja que els gegants sense els músics no tiren. I això és li-
teral. A vegades hem hagut de fer sortides sense els músics 
i els gegants no brillen tant. Són, doncs, una peça fonamen-
tal, igual com ho són les figures.

I ha variat molt al llarg dels trenta anys?

Per la colla hi han passat moltes persones, totes elles impor-
tants. I possiblement ha canviat de tarannà. Potser abans hi 
havia més rauxa i ara hem aconseguit unir la rauxa i el seny.

I per celebrar els trenta anys heu estrenat un gegant nou.

Ha estat una sorpresa per a la mateixa colla. Ha estat una 
iniciativa d’una component de la colla, la Glòria Burjons, 
que va decidir fer una figura com a treball de fi de carre-
ra. Ha estat un treball exclusiu d’ella i va decidir posar-li de 
nom de Dauna. Nosaltres vam voler-la presentar el dia que 
la Colla celebrava els trenta anys. 

Així doncs, entre gegants i gegantons, ja sou cinc figures.

Sí, i l’arribada de la Dauna ens ha aportat encara més ver-
satilitat a la colla. Els més grans i experts poden portar 
els dos gegants, en Guerau i l’Ermessenda. Els més petits 
tenen cobertura amb els dos gegantons, en Pinet i la Ra-
quel, i ara la figura de la Dauna permetrà que el jovent 
pugui practicar amb ells abans de portar els grans.

Quina particularitat tenen en Guerau i l’Ermessenda?

Els gegants de Pineda es van encarregar a Manel Casser-
res, un dels referents constructors de gegants. Penso que 
això va ser un encert ja que la família Casserres era exper-
ta en la construcció de gegants. Va construir els gegants 
de Pineda amb cartró pedra, estan fets estrictament a mà 
i amb motlles únics. Porten uns maquillatges de ceràmica 
que els donen una similitud humana molt gran. També 
cal destacar que les vestimentes que porten són nobles. 
Tot això dóna als gegants de Pineda una estampa que no 
tenen altres gegants. Evidentment durant aquests trenta 
anys de vida els hem cuidat i mimat com si fossin part de 
la família amb diferents restauracions i millores.

Alguna acció especial per commemorar els trenta anys?

Com a record hem fet una litografia de l’artista Anna Ri-
bot que vol ser una al·legoria dels trenta anys de gegants 
a Pineda i que vam regalar a les colles que van acompa-
nyar-nos a la cercavila de la Festa Major. Però a banda 
d’això, per a aquesta celebració el que ens hem plantejat 
és treballar amb les escoles del municipi. Volem fer una 
tasca de difusió i ensenyar als nens i nenes qui som. Acos-
tar el món geganter a les escoles. Creiem que la canalla 
de Pineda ens ha vist sempre amb simpatia.



A PROPLES ENTITATS

23

Un total de cent quinze ciclistes van participar en la XXV 
Marxa Cicloturista de Pineda de Mar, Memorial Fabrí 
Hernández, que es va celebrar el passat 18 de setembre. 
Dies abans, el president del Club Ciclista Pineda, Joan Llo-
bet, i l’alcalde del municipi, Xavier Amor, van assistir al pro-
grama de Ràdio 4 Més que esport per promocionar la mar-
xa, que enguany ha celebrat el seu 25è aniversari. 

Els ciclistes que van prendre part al memorial Memorial Fa-
brí Hernández van haver de completar un total 95 km amb 
sortida i arribada a Pineda de Mar, a Can Xaubet. El recor-
regut va passar per Malgrat, Palafolls, Tordera, Hostalric, 
Breda i Riells.

El cadet femení de la UER Pineda es va proclamar 
campió del torneig Júnior de la Copa Maresme, que 
es va jugar el primer cap de setmana de setembre 
a diferents poblacions de la comarca. Ho va fer amb 
dues victòries, la primera en un partit brillant da-
vant el júnior del Barça, de categoria preferent A, i 
la segona va ser contra l’AECAM Malgrat en un partit 
molt disputat en què les pinedenques van necessi-
tar una pròrroga per aconseguir la victòria final. 

El cadet femení de la UER Pineda guanya 
la Copa Maresme

Els maduixots carreguen per primera vegada 
un 5 de 7

La colla de castellers de l’Alt Maresme, els Maduixots, 
van carregar per primera vegada un 5 de 7. Ho van fer 
durant la Festa Major de Calella. Es tracta d’un castell 
de força complexitat, que mai no havien dut fins ara a la 
plaça. Van poder completar del tot el castell, que va des-
fermar l’esclat del públic de la plaça i la conseqüent eu-
fòria de la mateixa pinya. El president de la colla, Marc 
Ruiz, ha destacat que va ser la seva millor diada, ja que 
a més de 5 de 7 van fer per primer cop un 4 de 7 amb 
agulla i un vano de 5.

La Marxa Cicloturista Pineda, Memorial Fabrí Hernández, compleix vint-i-cinc anys
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C’s de Pineda de Mar presenta una moció de re-
buig a la resolució separatista aprovada pel Par-
lament. Ha estat rebutjada per les formacions 
sobiranistes i per l’abstenció del PSC

Pineda de Mar, dijous 29 de setembre de 2016. El grup 
municipal de Ciutadans a l’ajuntament ha presentat 
«una moció de rebuig a la resolució separatista apro-
vada pel Parlament de Catalunya i a qualsevol iniciativa 
il·legal que emprenguin les institucions catalanes i els 
seus representants i càrrecs públics», així ho ha assegu-
rat el portaveu municipal de C’s, Javier Lacruz.
Lacruz ha explicat que aquesta iniciativa s’impulsa amb 
«voluntat de consens» i ha dit que «el text està obert 
a altres propostes o modificacions de manera que s’hi 
sumin els partits polítics que ho desitgin».
En la moció de rebuig a la resolució separatista es recor-
da que «el Tribunal Constitucional va declarar inconsti-
tucional l’inici del procés separatista i que les resoluci-
ons aprovades a la Cambra Catalana vulneren articles 
de la Constitució i de l’Estatut d’Autonomia». En el text 
es remarca que les resolucions rupturistes aprova-
des a la Cambra Catalana «suposen un reconeixement 
del Parlament i del Govern de Catalunya d’atribucions 
superiors a les que deriven de l’autonomia recollida a la 
Constitució».
Les resolucions del Parlament es fonamenten en un 
principi de legitimitat democràtica de la institució que 
«estan en absoluta contradicció amb la Constitució Es-
panyola i amb l’Estatut d’Autonomia de forma que con-
tradiuen els pilars de l’Estat de Dret, basats en el res-
pecte a la Llei, el Dret i la pròpia legitimitat democràtica 
del Parlament, que la Constitució reconeix i empara». 

Grup Municipal Ciutadans-C´S. Pineda de Mar
gl.pineda.mar@ciudadanos-cs.org

Els pròxims mesos d’octubre i de novembre s’aproven 
les ordenances fiscals i el pressupost municipal. Les 
ordenances fiscals regulen els tributs locals, gran 
part dels ingressos de l’Ajuntament provenen de les 

ordenances fiscals (IBI, impostos municipals, taxes, tarifes 
i preus públics). El pressupost és l’instrument de gestió fi-
nancer que té l’Ajuntament (ingressos i despesa); a partir 
d’aquí es poden establir prioritats, gestió de recursos i de-
senvolupar l’acció política.

Des del nostre grup municipal farem propostes al govern 
per millorar Pineda, la creació d’ocupació i l’ajut a les perso-
nes més necessitades.

Proposem la tarifació social, és a dir, que en els serveis pú-
blics el preu sigui progressiu, que cada persona pagui se-
gons les seves possibilitats (Escola Bressol, Escola de Músi-
ca, Can Xaubet, etc.).

Proposem la bonificació d’impostos per a la generació 
d’ocupació, per a la utilització d’energies renovables, l’apro-
fitament tèrmic a la pròpia llar o empresa i per obres d’ac-
cessibilitat, per a la bona gestió de residus. Baixar l’IBI i l’ai-
gua (especialment als comerços).

Pel que fa al pressupost municipal, seguirem proposant 
l’augment de les partides en matèria social per atendre les 
persones més necessitades, el foment de l’ocupació i pro-
grames per millorar el rendiment escolar. Gran part de l’es-
talvi del pressupost el volem destinar a la inversió.

Apostem per la creació d’una empresa pública (Construcció 
i de serveis personals) perquè part de les despeses i inversi-
ons del pressupostes destinin a la contractació de persones 
aturades de Pineda.

Fem Pineda En Comú

Per una Pineda millor
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Ha llegado el inicio del curso escolar y con éste, 
el curso político. Como es de esperar, los parti-
dos políticos arrancan ya de nuevo y el Partido 
Popular de Pineda de Mar no es la excepción. 

Teniendo en cuenta que la elaboración de las Ordenan-
zas Fiscales (impuestos y tasas) para 2017 está ya a la 
vuelta de la esquina, nosotros estamos en la obligación 
moral de aportar nuestras ideas para el bienestar de to-
dos los pinedenses.
En primer lugar, y vinculado con el arranque del curso 
escolar, desde nuestra formación proponemos que para 
el año 2017 se contemple la eliminación de la tasa de 
los juegos escolares que, desde hace ya unos años, se 
viene aplicando a los padres que inscriben a sus hijos en 
alguna de las opciones propuestas por el Ayuntamiento. 
En segundo lugar, y relacionado con el sector deportivo 
del municipio, plantemos la posibilidad de bonificar con 
un 99% la tasa de uso de equipamientos deportivos a 
todos los empadronados en Pineda de Mar. 
En tercer y cuarto lugar, por estar íntimamente ligados 
por razón de los destinatarios, el Partido Popular pro-
pone bonificar la tasa por ocupación de vía pública a 
los establecimientos que amplíen su plantilla laboral al 
igual que bonificar el recibo del agua a los locales co-
merciales. Con la primera de estas medidas se pretende 
fomentar la contratación de empleados y premiar a los 
empresarios, desde el propio municipio, con la bonifica-
ción en la tasa de ocupación de vía pública.
En quinto lugar, proponemos una bonificación al sector 
del taxi para aquellos taxistas que compren un vehículo 
híbrido para el ejercicio de su profesión.
En último lugar y para el conjunto de todos los vecinos 
del municipio, nuestra formación propone una bajada 
del Impuesto de Bienes Muebles (IBI).
Ayer, hoy y siempre, seguiremos, desde el Partido Po-
pular de Pineda, defendiendo los intereses de todos los 
pinedendes.

JUNTA LOCAL PP PINEDA

El interés de los Pinedenses 
por encima de todo

Un cordial saludo a todos
Desde el grupo municipal de Pineda si Puede, os pode-
mos afirmar que no vamos a olvidar quiénes somos, 
de donde venimos y porqué estamos aquí. No estamos 
para ganar la batalla de ninguna utopía, sinó para crear y 
construir una nueva forma de realidad social en Pineda.  
Para eso, nos hace falta del quehacer colectivo y tan-
to de sentido común como de audacia. Por eso he-
mos de hacer aquello que sentimos, construir un 
pueblo con fuerza plebeya con empoderamiento 
y hacer posible una Pineda más justa socilamente.  
Y sí, siempre decimos y diremos no a la marginalidad, a la 
precariedad,a la desigualdad y a todo tipo de injustícia que 
sufran nuestros conciudadanos. Para que esto deje de ser 
consigna hueca, se debe exigir hablar, articular los conflic-
tos sociales que se viven en nuestro pueblo y que necesitan 
una solución política y colectiva.

Asumir las tareas municipalistas que nos otorgaron ci-
entos de ciudadanos de Pineda, es posicionarnos con las 
partes más débiles de nuestra sociedad. Pretendemos 
que nuestro quehacer cotidiano en el municipio sea dar 
voz y manos a aquellos que se sienten “alguien” y no “los 
nadie” que les han asignado los poderosos porqué no les  
interesa que tengan voz.

Siempre lucharemos por una Pineda más justa, más iguali-
taria y más tolerante. Confiamos en que la política se em-
piece a hacer desde abajo y no sólo desde arriba. Por una 
ciudad más habitable, para que el puebo sea el alcalde. 

SALUD! 

Marino Francisco 
Secretario General 

Podemos Pineda de Mar.
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Mònica Palacín és escollida 
Secretària d’Organització 
d’Esquerra Republicana de 
Catalunya

E l grup municipal de CIU i en concret, des de 
la regidoria d’Habitatge i Garantia energètica, 
volem celebrar el Projecte de Llei de Mesu-
res de protecció del dret de l’habitatge de les 

persones amb risc d’exclusió social que va anunciar 
el passat 4 d’octubre del 2016, la Consellera Merit-
xell Borràs per tal de donar una resposta de país da-
vant dels atacs del Tribunal Constitucional i de la in-
sensibilitat de l’estat espanyol governat per el Partit 
Popular davant de les persones més vulnerables en 
matèria d’habitatge i pobresa energètica.

El president de la Generalitat de Catalunya, el M. 
Hble. Sr. Carles Puigdemont, va convocar una cimera 
política i social per tal d’abordar el recurs del Govern 
espanyol (Partit Popular) davant el Tribunal Consti-
tucional contra la llei 24/2015 de mesures urgents 
per a afrontar l’emergència en l’àmbit de l’habitatge 
i la pobresa energètica, sent el resultat el projecte 
de llei per a mesures de protecció del dret de l’ha-
bitatge de les persones amb risc social, que d’entre 
d’altres mesures, preveu l’expropiació temporal de 
l’ús d’habitatges buits d’entitats financeres per des-
tinar-los a lloguer social i l’obligació per part dels 
grans tenidors a reallotjar les famílies en risc de per-
dre l’habitatge sense que cap ciutadà quedi despro-
tegit, sancionant en cas d’incompliment per part de 
les entitats financeres. 

Volem celebrar des del nostre municipi, que el nostre 
govern de la Generalitat de Catalunya continuï treba-
llant per tal protegir les persones més vulnerables 
amb risc d’exclusió habitacional i pobresa energètica 
plantant cara a les injustícies socials i la poca sensibi-
litat que ha demostrat el govern d’Espanya del Partit 
Popular amb aquest col·lectiu tant vulnerable.

E n la darrera Executiva Nacional d’ERC celebra-
da el passat dia 2 de setembre d’enguany, la 
nostra companya Mònica Palacín i Paris fou 
escollida nova Secretària d’Organització de 

la nostra formació política. Mònica Palacin, llicenci-
ada en filologia anglesa amb menció Alemanya per 
la Universitat de Barcelona; és també professora de 
secundària de llengua anglesa des de 1999. 

Persona d’una dilatada trajectòria política ha ocupat 
diversos càrrecs a nivell local i, més recentment, a 
nivell comarcal. Militant d’ERC des de 1999 i Secre-
tària d’Organització de la secció local de Pineda de 
Mar entre 1999 i 2002. El 2003 i el 2007 encapçalarà 
les llistes d’ERC a Pineda de Mar. Durant aquestes 
dues legislatures ocuparà les regidories de Joventut i 
Medi Ambient, respectivament. En ambdós períodes 
esdevingué important la seva aportació en el desen-
volupament del Consell de Joves i, a partir de 2007, 
com a Regidora de Medi Ambient impulsarà el Fòrum 
Mediambiental. 

Entre 2010 i 2012 ha estat Consellera Nacional d’ERC, 
càrrec que ha tornat a exercir des de 2015.

Entre 2013 i 2015 ha estat Secretària de política 
municipal i dones de la Federació Comarcal d’ERC, 
i membre de l’executiva nacional de dones des de 
2013. 

A l’actualitat és Presidenta de la Federació comarcal 
del Maresme i Vicepresidenta Primera del Consell 
Comarcal del Maresme.

La seva trajectòria política exemplifica el tarannà 
propi d’ERC i la voluntat que empeny a la nostra for-
mació en la consecució del naixement d’un nou estat 
a Europa. 
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Telèfons d’interès

AJUNTAMENT > 93 767 15 60
POLICIA LOCAL > 93 762 96 00
EMERGÈNCIES > 012
CAP PINEDA DE MAR > 93 767 16 47
CAP POBLENOU > 93 766 30 32
BIBLIOTECA M. SERRA I MORET > 93 762 37 98
BIBLIOTECA DE POBLENOU > 93 766 20 16
TAXIS > 93 767 21 93

RENFE PINEDA DE MAR > 93 762 34 32
JUTJAT DE PAU > 93 767 00 85
DEIXALLERIA > 93 767 04 28
INEM > 93 762 93 70
OFICINA GENERALITAT > 93 762 12 34
RÀDIO PINEDA > 93 767 19 19
COMPLEX ESPORTIU CAN XAUBET > 93 762 72 59
DIPUTACIÓ DE BARCELONA / ORGT > 93 472 91 65

I ja hem començat un nou curs ple de reptes i il·lu-
sions! Molt satisfets, un any més, que el govern mu-
nicipal segueixi apostant per l’educació i per estar 
al costat d’aquells infants i d’aquelles famílies que 
necessiten ajuda. Estem orgullosos que el nostre 
govern segueixi apostant pel programa de reciclat-
ge i beques de llibres, transport i menjador escolar i 
d’ajuda al pagament de la quota de les llars d’infants, 
Escola de Dansa i Escola de Música municipals.
 I Pineda segueix creient en les segones oportunitats. 
Segueix apostant per programes de suport com els 
Centres Oberts i per l’Escola d’Adults que enguany, 
a més, ha ampliat el seu programa en l’aprenentat-
ge de l’anglès tant important en un municipi turístic 

com el nostre. Continuem també amb els programes 
d’ajuts per aquest estudis, cicles superiors i universi-
taris. Comptem també a partir d’aquest curs amb un 
programa de beques per l’alumnat d’ estudis d’edu-
cació especial. Perquè, tothom, independentment 
de la seva situació personal, té dret a tenir un futur 
millor. 

 Estrenem curs també amb inversions importants al 
Complex Esportiu Municipal Can Xaubet que han per-
mès, entre d’altres, millorar la qualitat de la piscina 
mitjançant un nou sistema innovador de desinfecció 
i de filtrat de l’aigua així com millorar els vestuaris. 
Pineda no s’atura i segueix millorant cada dia.

Inici de curs amb els deures fets








